
11Realmoneywww.real.gr

παρασκηνιο
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Επί ποδος πολΕμου ΤτΕ καί ΤραπΕζΕς
Φόρτο εργασίας θα έχει ακόμη και τον αύγουστο ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάν-
νης ςτουρνάρας, όπως και σύσσωμο το στελεχιακό δυναμικό των τραπεζών, καθώς ξεκίνησαν 
από την παρασκευή οι επαφές για τη διεξαγωγή των τεστ αντοχής (stress tests). οι διευθύνο-
ντες σύμβουλοι των τραπεζών βρέθηκαν την παρασκευή στη Φρανκφούρτη για να λάβουν τις 
πρώτες οδηγίες, ενώ άμεσα θα συναντηθούν και με την τρόικα. 

Γιατί είναι λάθος η 
πολιτική φαρμάκου

Η συνεχΗσ επιδείνωση των οικονομικών δεδομέ-
νων, η απειλούμενη πλήρης κατάρρευση του εθνι-
κού συστήματος υγείας και συνακόλουθα των δει-
κτών υγείας του πληθυσμού, η αποδόμηση της φαρ-
μακευτικής αγοράς και η εξάντληση της τιμολόγη-
σης των φαρμάκων αναδεικνύουν την επιτακτική 
ανάγκη άμεσης αλλαγής προτεραιοτήτων στον κλά-
δο του φαρμάκου. 

Η μονομερής εμμονή στην οικονομική διάστα-
ση της φαρμακευτικής δαπάνης και μάλιστα με προ-
κλητικά λανθασμένη (;) εστίαση στις ονομαστικές τι-
μές των φαρμάκων συγκάλυψε το ουσιαστικό ζητού-
μενο: την προστασία του δημοσίου συμφέροντος 
και της δημόσιας υγείας. 

Η χρήση των ονομαστικών τιμών, ιδιαίτερα μέσω 
της επιλεκτικής στόχευσης συγκεκριμένων κατηγο-
ριών φαρμάκων και της άκριτης μετακύλισης μεγά-
λου μέρους της δαπάνης στους πολίτες, όχι απλώς 
απέτυχε να εξορθολογήσει το σύστημα φαρμακευτι-
κής περίθαλψης, αλλά απεναντίας μεγέθυνε τα προ-
βλήματα θέτοντας σε κίνδυνο τη βιωσιμότητα της 
φαρμακευτικής περίθαλψης και αγνοώντας τις δι-
αστάσεις προστασίας της δημόσιας υγείας. Δυστυ-
χώς, αντί να ασχολούμαστε με αυτά τα θέματα, που 
αποτελούν τον πυρήνα της φαρμακευτικής πολιτι-
κής σε κάθε χώρα, η συζήτηση αποπροσανατολί-
στηκε και αποπροσανατολίζεται εσκεμμένα στο θέ-
μα της τιμολόγησης και του τρόπου συνταγογράφη-
σης των γενοσήμων, με τρόπο που οδηγεί στην ου-
σιαστική τους απαξίωση και στην εξουδετέρωση της 
πιθανότητας δυναμικής διείσδυσής τους και ευεργε-
τικής για τα δημόσια οικονομικά συμβολής τους. 

Η ανάδειξη του θέματος της συνταγογράφησης 
των γενοσήμων με τη δραστική τους ουσία, ως το 
μείζον ζήτημα διαρθρωτικών αλλαγών και καταπο-
λέμησης της διαφθοράς στον χώρο της υγείας, κα-
λύπτει, με ιδιαίτερη φροντίδα και στοργή, την ανά-
γκη αξιολόγησης της συνταγογράφησης και των 
ελέγχων της διακίνησης-κατανάλωσης φαρμάκων. 
Η αναίτια υποκατάσταση των οικονομικότερων-πα-
λαιότερων «δοκιμασμένων» φαρμάκων με νεότερα 
και ακριβότερα, τα οποία μάλιστα συχνά δεν εμφανί-
ζουν κάποιο ουσιαστικό πρόσθετο θεραπευτικό πλε-
ονέκτημα, αποτελεί αδιανόητο γεγονός για τα ασφα-
λιστικά συστήματα των άλλων ευρωπαϊκών χωρών. 
Αυτό το αυτονόητο και προφανές ζήτημα δεν απα-
σχολεί ούτε τους εκπροσώπους των εταίρων-δανει-
στών, ούτε όσους «αδιάφθορους λειτουργούς της 
διαφάνειας» ανέλαβαν να στηρίξουν... τα μέτρα και 
να εξυγιάνουν την αγορά του φαρμάκου. Το γεγο-
νός ότι αυτά τα νέα φάρμακα έχουν πολύ υψηλό-
τερη κατανάλωση στη χώρα μας συγκριτικά με τις 
υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες δεν φαίνεται να ενο-
χλεί. Επίσης δεν φαίνεται να απασχολεί τις «εξυγια-
ντικές δυνάμεις» το γεγονός ότι η συνταγογράφη-
ση αυτών των φαρμάκων, είτε με τη δραστική είτε με 
την εμπορική τους ονομασία, τα ταυτοποιεί με τον 
ένα μοναδικό παραγωγό τους. Και βέβαια ότι στο 
σύνολό τους όλα αυτά τα φάρμακα είναι εισαγόμε-
να και πολύ ακριβότερα είναι απλώς τυχαίο και άνευ 
σημασίας.

Στο απυροβλητο (;) οι καταθέτέΣ
Στόχος της κυβέρνησης είναι να αποφευ-
χθεί το κούρεμα των καταθέσεων άνω 
των 100.000 ευρώ, τόνισε, μεταξύ άλ-
λων, από το βήμα της Βουλής ο υπουρ-
γός Οικονομικών Ευκλείδης Τσακαλώ-
τος και μάλιστα αυτό θα επιτευχθεί με 
την ολοκλήρωση της ανακεφαλαιοποίη-
σης των τραπεζών πριν από τις αρχές του 

2016. Κι αυτό διότι η σχετική οδηγία προβλέπει ότι το bail in 
(κούρεμα) στις καταθέσεις θα ισχύσει από την 1η Ιανουαρί-
ου 2016, σε αντίθεση με τη συμμετοχή των μετόχων και των 
ομολογιούχων, οι οποίοι ενδέχεται να κουρευτούν ανά πάσα 
στιγμή κατά την πορεία προς την ανακεφαλαιοποίηση. Στο 
θέμα αναφέρθηκε διεξοδικά ο υπουργός Οικονομικών υπο-
γραμμίζοντας την ανάγκη η ανακεφαλαιοποίηση των τραπε-
ζών να γίνει όσο το δυνατόν πιο σύντομα. 

ταξιδι ΣτιΣ βρυξέλλέΣ
Ταξίδι στις Βρυξέλλες πραγματοποίησε 
ο υπουργός Οικονομίας Γιώργος Σταθά-
κης, προκειμένου να συναντηθεί με Ευ-
ρωπαίους αξιωματούχους και να συζη-
τήσουν προτάσεις για το πώς μπορούν 
να αξιοποιηθούν κονδύλια ύψους 35 
δισ. ευρώ από ευρωπαϊκά προγράμμα-
τα. Μάλιστα τα 20 δισ. ευρώ είναι άμεσα διαθέσιμα, με την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να προτίθεται να χρηματοδοτήσει μέ-
χρι και το 100% του κόστους για την υλοποίηση κάποιων έρ-
γων, γεγονός που σημαίνει ότι μπορεί να εξοικονομηθούν 2 
δισ. ευρώ στον εθνικό Προϋπολογισμό. Αυτό που απομένει 
τώρα είναι να κατατεθούν οι επενδυτικές προτάσεις από το 
υπουργείο Οικονομίας και να πάρουν το πράσινο φως από 
το ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. 

Ανοιγμα εξαγωγών 
στην Κίνα
Στην αρμόδια κινεζική αρχή AQSIQ 
(General Administration of Quality 
Supervision, Inspection and Quarantine) 

απέστειλε το υπουρ-
γείο Παραγωγι-
κής Ανασυγκρότη-
σης υπό την επίβλε-
ψη του αναπληρω-
τή υπουργού Αγροτι-
κής Ανάπτυξης, Βαγ-
γέλη Αποστόλου, 

τους φακέλους που αφορούν την έναρ-
ξη διαδικασίας για την εξασφάλιση δυνα-
τότητας εξαγωγής τεσσάρων ειδών ελλη-
νικών φρούτων στην Κίνα. Ετσι, μετά την 
ολοκλήρωση των διαδικασιών, εκτός από 
το ακτινίδιο, που οι εξαγωγές του στην Κί-
να έχουν εγκριθεί από το 2012, αναμένε-
ται να ανοίξει η αγορά της Κίνας και για 
τα επιτραπέζια σταφύλια, τα δαμάσκηνα, 
τα κεράσια και τα πορτοκάλια.

μείωση του αΕπ κατά 15% με 
20%, εκτόξευση πληθωρισμού, 
αύξηση της ανεργίας και της 
φτώχειας, αναγκαστική δέσμευ-
ση καταθέσεων και δελτίο για 
βασικά είδη προβλέπει το σενά-
ριο συντεταγμένου Grexit, σύμ-
φωνα με μελέτη της Ernst&Yung. 

Πύλες της κολάσεως

ΑΠΟΣΤΑΣΕΙΣ...
Το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο δεν στήριξε ποτέ 
την πρόταση για προσωρινό Grexit. Τάδε έφη ο εκ-
πρόσωπος της γενικής διευθύντριας του Ταμείου 
Κριστίν Λαγκάρντ. «Η θέση του Ταμείου είναι ότι 
για να προχωρήσουμε μπροστά χρειαζόμαστε δέ-
σμευση της ελληνικής κυβέρνησης για εφαρμογή 
μεταρρυθμίσεων και χρηματοδότηση με υψηλή πι-
θανότητα ότι το χρέος θα είναι βιώσιμο», ανέφερε.
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Επιμέλεια  
αναστασια παπαϊωαννου

Καμπάνια για κρατήσεις 
της τελευταίας στιγμής
Εθνική καμπάνια επικοινωνίας με στόχο 
την ενίσχυση των κρατήσεων της τελευ-
ταίας στιγμής και την ισχυροποίηση του 
ελληνικού τουρισμού προωθεί το υπουρ-
γείο Τουρισμού. Η καμπάνια Happening 
Now: #GreekSummer, η οποία υλοποι-
είται από τον Ελληνικό Οργανισμό Του-
ρισμού σε συνεργασία με τον Σύνδεσμο 
Ελληνικών Τουριστικών Επιχειρήσεων, 
απευθύνεται στους Ευρωπαίους ταξιδιώ-
τες, κατά κύριο λόγο, μέσω διαδικτύου 
και social media, ενώ θα προβληθεί επι-
κοινωνιακά με ειδικά γραφικά, βίντεο, ει-
κόνες και ελκυστικά μηνύματα για την Ελ-
λάδα, καλώντας τους τουρίστες να γί-
νουν ενεργά μέλη και να μοιραστούν τις 
στιγμές και τις εμπειρίες τους από το ελ-
ληνικό καλοκαίρι. 

ELA
Το ποσό που 
δόθηκε από την 
ΕΚΤ στις ελλη-
νικές τράπεζες 
για μία εβδομάδα 
είναι 900 εκατ. 
ευρώ συν τα 900 
εκατ. που είχαν 
δοθεί την Πέμπτη 
16 Ιουλίου. Το 
ημερήσιο όριο των 
60 ευρώ (όπου 
έχει 20άρικα) 
παραμένει, ωστόσο 
γίνονται προσπά-
θειες να αυξηθεί 
προσεχώς

* Εντεταλμένου 
συμβούλου ΠΕΦ,
υπεύθυνου εταιρικών 
υποθέσεων ELPEN

του Βασιλη 
πενταφραγκα*

η άποψη


